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Městské lesy Hradec Králové 
 
 Městské lesy byly založeny r. 1307, rozkládají se z Hradce Králové až po Choceň a 
jejich výměra je 4000ha. Leží v nadmořské výšce od 227 – 299m.n.m. Terén tvoří 3 terasy, 
z čehož 1. terasa je nejchudší (těžba štěrkopísku) a na dalších dvou lesní hospodářství. 
Jsou rozdělené na 5 lesních úseků na 3 myslivecké honitby, které se rozdělují na 2 režijní 
honitby a jednu pronajatou (srnčí, dančí, černá). 
 Je to obrovský lesní komplex, jehož dřevinná skladba je z 60% BO, 20% SM, 20% 
listnaté stromy. Rozsáhle jsou ovšem i vodní plochy (40ha – 12 rybníků). Provozní 
personál tvoří 5 hajných, 10 dělníků a porybný. 
 Zpřístupnění terénu – čtvercové rozmístění cest (160km asfaltaltových a 320km 
ostatních cest). 
 Lesy jsou hodně zaměřené na turistiku, díky níž nemají problém se širokou 
veřejností. Je zde hodně cyklostezek, turistické stezky, jezdecké trasy, trasy pro běžkaře v 
zimním období. Pro turisty jsou k dispozici altány, bufety, ohniště atd. 
 Roční hospodářský výsledek je 5 700 000, z čehož 40% tvoří těžba štěrkopísku, 
55% výdělek z lesa a zbylých 5% ostatní příjmy (prodej ryb, vánočních stromků atd.) 
 

Oglejené stanoviště 
 
  Na stanovištích v Hradci Králové je pár oglejených stanovišť. Na těchto 
stanovištích se využívá přirozené obnovy BO, ponecháváním výstavků a okrajové clonné 
seči. Dosazuje se uměle JD. 
 

Arboretum Kostelec nad Černými lesy 
 
 Arboretum Kostelec, které je dnes součástí Fakulty lesnické a dřevařské České 
zemědělské univerzity v Praze, bylo založeno v roce 1954. Jeho zakladatelem byl prof. Dr. 
Ing. Pravdomil Svoboda, DrSc., který byl vedoucím katedry dendrologie a geobotaniky 
Lesnické fakulty ČVUT.    
 Arboretum se nachází asi 3 km severně od Kostelce nad Černými lesy, v blízkosti 
dvora Hošť, v nadmořské výšce 300 až 345 m, na svahu exponovaném k jihu. 
 S prvními výsadbami bylo započato na ploše původní pastviny o rozloze 4 ha. 
Později bylo Arboretum rozšířeno o stoletou habrovou doubravu na celkových 7,5 ha. K 
dalšímu zvětšení plochy na dnešních 12,38 ha došlo až v roce 1989. 
 Arboretem nás provázela  Ing. Prknová Hana PhD. Promluvila nám o sekvoji, již 
byla 60 let stará a seznámila nás s jejich růstem a největším zástupcem tohoto druhu 
(generál Sherman). Další dřevinou byla Borovice Hrbolkatá a seznámila nás s jejím růstem 
a řekla různé zajímavosti, např. že v jednom svazku jsou 3 jehlice, vytváří také keřovité 
formy, šišky rostou na kmeni a na větvích (každá řada šišek = jeden rok) a zůstávají na 
stromě do doby požáru, kdy se rozevřou a vypadnou semena. Dále sme byli seznámeni s 
dalšími dřevinami. 
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